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BRM.0012.5.6.2025.AM 
Protokół nr 12/2025 z posiedzenia Komisji Kultury. 
 
Data posiedzenia: 11.06.2025 r. 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Katowice, ul. Młyńska 4, sala 209 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 12:00 
Godzina zakończenia posiedzenia: 13:08 
Prowadzący obrady: Przewodnicząca Komisji Kultury – Pani Ewa SADKOWSKA 
Biuro Rady Miasta: Pani Alicja MAZUR 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli wszyscy Radni członkowie Komisji. 
 
Goście uczestniczący w posiedzeniu: 

1. Pani Marta CHMIELEWSKA Dyrektor Departamentu Prezydenta Miasta 
2. Pan Dawid KAMIŃSKI Wydział Sportu 
3. Pani Beata URYCH Wydział Klimatu i Energii 
4. Pani Justyna BUCHALIK Wydział Komunikacji Społecznej 
5. Pan Grzegorz MAZURKIEWICZ Wydział Kształtowania Środowiska 
6. Pan Krzysztof KRAUS Wydział Kultury 
7. Pani Jolanta WOLANIN Wydział Polityki Społecznej 
8. Pan Łukasz GAWLIK Wydział Promocji 
9. Pani Katarzyna STAŚ Wydział Rozwoju Miasta 
10. Pani Ilona NYKIEL Wydział Budynków i Dróg 
11. Pani Iwona BIENIEK Wydział Funduszy Europejskich 
12. Pan Roman BYCZEK Wydział Monitorowania Inwestycji 
13. Pani Magdalena KOLKA Wydział Obsługi Inwestorów 
14. Pani Iwona GOTSZALK Wydział Nadzoru Właścicielskiego 
15. Pan Piotr PROCHOŃ Wydział Transportu 
16. Pan Rafał TURAK Wydział Zarządzania Kryzysowego 
17. Pan Oskar ADAMUS Instytucja Kultury im. K. Bochenek Katowice Miasto Ogrodów 

 
Punkt 1. 
Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA przywitała gości zaproszonych na 
posiedzenie Komisji, Państwa Radnych członków Komisji oraz pozostałych uczestników 
posiedzenia. Następnie poddała pod głosowanie porządek obrad posiedzenia.  
 
Porządek obrad: 
1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
3. Bieżąca informacja Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
4. Raport o stanie Miasta Katowice za 2024 rok. 

1) [DS-330/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
udzielenia Prezydentowi Miasta Katowice wotum zaufania. 

5. Propozycje Komisji Kultury do projektu budżetu miasta Katowice na 2026 rok. 
6. 160 rocznica Urodzin Miasta - stan przygotowań. (Instytucje, Wydziały UMK zaangażowane 
w przygotowania). 



2 

 

7. Opiniowanie projektów uchwał. 
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

1) Odpowiedź na wniosek Komisji Kultury z dnia 07.05.2025r. 
2) Odpowiedź na wniosek Komisji Kultury z dnia 07.05.2025r. 

9. Zakończenia posiedzenia. 
 
W trakcie głosowania Panie Radne: E. SADKOWSKA, K. PANEK oraz E. GRODZKA – 
ŁOPUSZYŃSKA zgłosiły problem techniczny z logowaniem do aplikacji eSesja. Radne 
zagłosowały w sposób tradycyjny, podnosząc rękę „za” przyjęciem porządku obrad. 
 
Radni członkowie Komisji, jednogłośnie - 10 głosami „za”, przyjęli porządek obrad 
posiedzenia. 
 
Punkt 2. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała zebranych, że projekt 
protokołu nr 12/2025 (BRM.0012.5.5.2025.AM) z posiedzenia Komisji Kultury w dniu 
07.05.2025 r. był zamieszczony w materiałach dla Państwa Radnych członków Komisji  
w aplikacji e-Sesja. Członkowie Komisji mieli okazję zapoznać się z nim. 
 
Wobec braku uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodnicząca Komisji poddała pod 
głosowanie projekt protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
W trakcie głosowania Panie Radne: E. SADKOWSKA oraz K. PANEK zgłosiły problem techniczny 
z logowaniem do aplikacji eSesja. Radne zagłosowały w sposób tradycyjny, podnosząc rękę 
„za” przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Komisja Kultury jednogłośnie - 10 głosami „za”, przyjęła protokół nr 12/2025 
(BRM.0012.5.5.2025.AM) z posiedzenia komisji w dniu 07.05.2025 r. 
 
Punkt 3. 
Bieżące informacje Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o przedstawienie Bieżącej 
informacji Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
(Załącznik nr 1) 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS przedstawił informację. 
 
Wobec braku pytań i uwag ze strony Państwa Radnych członków Komisji, Przewodnicząca 
Komisji podziękowała za przedstawioną informację, stwierdziła, że Komisja przyjęła ją do 
wiadomości.  
 
Punkt 4. 
Raport o stanie Miasta Katowice za 2024 rok. 

1) [DS-330/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
udzielenia Prezydentowi Miasta Katowice wotum zaufania. 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323379/ccf_000396_3381142.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323379/ds-329-25_3373558.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323379/ds-330-25_3373561.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323379/ds-330-25_3373561.pdf
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Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła Panią Naczelnik K. STAŚ  
o przedstawienie Raportu o stanie Miasta Katowice za 2024 rok. 
 
Pani Naczelnik K. STAŚ omówiła informacje zawarte w Raporcie. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA podziękowała za przedstawienie 
Raportu, a następnie otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Wobec braku pytań oraz uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodnicząca Komisji poddała 
pod głosowanie pozytywną opinię Komisji Kultury do projektu uchwały Rady Miasta Katowice 
w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Katowice wotum zaufania. 
 
W trakcie głosowania Pani Radna E. SADKOWSKA zgłosiła problem techniczny z logowaniem 
do aplikacji eSesja. Radne zagłosowały w sposób tradycyjny, podnosząc rękę „za” przyjęciem 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
„Komisja Kultury Rady Miasta Katowice, po zapoznaniu się z Raportem o stanie miasta 
Katowice za 2024 rok oraz projektem uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie udzielenia 
Prezydentowi Miasta Katowice wotum zaufania, w głosowaniu: jednogłośnie 10 głosów „za”- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały”. 
 
Punkt 5. 
Propozycje Komisji Kultury do projektu budżetu miasta Katowice na 2026 rok. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała, czy ktoś  
z Państwa Radnych chciałby zgłosić propozycje wniosków do projektu budżetu miasta 
Katowice na 2026 r. 
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA zaproponowała następujące wnioski Komisji 
Kultury oraz uzasadniła konieczność ich podjęcia: 
 
1.„Komisja Kultury zwraca się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Katowice o zabezpieczenie  
w budżecie miasta Katowice na 2026 rok środków finansowych na podniesienie kwoty 
nagrody dla dzieci wyjątkowo uzdolnionych, będących uczniami katowickich szkół: muzycznej 
oraz plastycznej. Obecnie kwota nagrody wynosi 1000 zł. Komisja wnioskuje o zwiększenie jej 
do kwoty 1500zł.” 
 
2. „Komisja Kultury zwraca się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Katowice o zabezpieczenie  
w budżecie miasta Katowice na 2026 rok środków finansowych na stworzenie, 
doprecyzowanie, przygotowanie projektów i wdrożenie tytułu Polskiej Stolicy Kultury 2027.” 
 
Pani Radna M. SKWAREK zaproponowała następujące wnioski Komisji Kultury oraz 
uzasadniła konieczność ich podjęcia: 
 
3. „Komisja Kultury zwraca się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Katowice o zabezpieczenie  
w budżecie miasta Katowice na 2026 rok środków finansowych na wdrożenie/ powołanie 
Funduszu Współpracy Kulturalnej. Byłby to programu wsparcia dla instytucji kultury, który 
miałby na celu rozwój lokalnej edukacji kulturalnej i twórczej aktywności mieszkańców  
w oparciu o wielopłaszczyznową współpracę. Projekty realizowane w ramach funduszu 
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miałyby angażować społeczność i wspierać uczestnictwo w kulturze poprzez działania 
artystyczne, międzypokoleniowe lub edukacyjne. Wnioski mogłyby składać miejskie 
instytucje kultury, a wymaganym warunkiem byłoby nawiązanie co najmniej dwóch 
współprac z innymi instytucjami – np. szkołami, bibliotekami, organizacjami społecznymi czy 
innymi domami kultury/bibliotekami. Priorytety tematyczne były by określane każdorazowo 
w regulaminie naboru.” 
 
4. „Komisja Kultury zwraca się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Katowice o zabezpieczenie  
w budżecie miasta Katowice na 2026 rok środków finansowych na przygotowanie 
identyfikacji, zmapowania oraz materiałów promocyjnych „Lokalu na kulturę” oraz ewaluację 
tego programu.” 
 
W dyskusji nad zaproponowanymi wnioskami udział wzięli Pan Naczelnik K. KRAUS, Pan 
Radny K. PIECZYŃSKI, którzy przekazali swoje uwagi, co do merytorycznej treści wniosków 
oraz ich zasadności. W trakcie dyskusji Pan Naczelnik K. KRAUS poprosi o doprecyzowanie  
i przekazanie szerszych informacji na temat założeń Funduszu Współpracy Kulturalnej. 
Zaznaczył, że żeby ustosunkować się do tego wniosku, potrzebuje informacje, jak miałoby to 
funkcjonować od strony formalnej. Ważne jest to kto miałby być operatorem, dla kogo miałby 
być ten fundusz. 
 
Pani Radna M. SKWAREK oraz Przewodnicząca Komisji Pani E. SADKOWSKA przekazały 
założenia, podzieliły się swoimi spostrzeżeniami oraz doświadczeniem. Przedstawiły uwagi. 
Zaznaczyły, że ma to być pewien program, którego sensem miałoby być współdziałanie 
pomiędzy instytucjami i sieciowanie się instytucji. Co do kwoty, to ciężko jest określić. Jest to 
pewien pomysł, idea, która wynika z doświadczeń i dostrzeżenia potrzeby takiej współpracy. 
Fundusz byłby dla konsorcjów, nie są w stanie przekazać montażu finansowego oraz 
prawnego tego projektu. Pani Radna M. SKWAREK zaznaczyła, że jest to pewien pomysł, 
padają różne propozycje. Jest to rodzaj idei, który musi przejść pewną ewaluację. Na ten 
moment chyba nie jest to duży projekt, ale może rozwinąć się w ogromną rzecz. Pani Radna 
podała przykład budżetu obywatelskiego. Zaznaczyła, że rozumie taką potrzebę, że strona 
reprezentująca miasto potrzebuje konkretnych informacji, natomiast potrzebna jest tu też 
jakaś współpraca, ocena ze strony miasta. Poprosiła o wyrozumiałość, że nie do końca są  
w stanie wskazać konkretne źródło, bo może to zawężać spojrzenie na ten temat. Zaznaczyła, 
że, jest to rodzaj idei, która można w różny sposób zaaklimatyzować w mieście i to również 
będzie zależało od miasta, gdzie to umiejscowić. Podkreśliła, że zdają się na doświadczenie 
miasta w tym zakresie, takie spojrzenie, które pozwoli urealnić ten wniosek. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zaproponowała następujące wnioski 
Komisji Kultury: 
 
5. „Komisja Kultury zwraca się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Katowice o zabezpieczenie  
w budżecie miasta Katowice na 2026 rok środków finansowych na dotację podmiotową dla 
Galerii Akademii Sztuk Pięknych Rondo Sztuki, w tym wyprodukowanie jednej wystawy  
w konsultacji z miastem Katowice.” 
 
6. „Komisja Kultury zwraca się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Katowice o zabezpieczenie  
w budżecie miasta Katowice na 2026 rok środków finansowych na organizowanie wydarzeń 
przez historyczne pracownie (pracownię Urbanowicza, pracownię Brachmańskiego), 
zmapowanie ich oraz stworzenie dla nich programu funkcjonowania na model na przykład 
miasta stołecznego Warszawy gdzie taki program funkcjonuje.” 
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Wobec braku dalszych propozycji ze strony Państwa Radnych, Przewodnicząca Komisji Pani  
E. SADKOWSKA zamknęła dyskusję w punkcie 5.  
 
Punkt 6. 
160 rocznica Urodzin Miasta - stan przygotowań. (Instytucje, Wydziały UMK zaangażowane  
w przygotowania). 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o przedstawienie informacji. 
Zapytała, kiedy będzie znany plan wydarzeń. 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS poinformował, że w tym roku odbędą się obchody 160-lecia Miasta 
Katowice, nadania praw miejskich. Zachęcił do zadawania pytań. Plan wydarzeń obchodów 
rocznicy będzie znany po konferencji prasowej, która jest zaplanowana na przełom czerwca  
i lipca. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała, kto z Państwa Radnych ma 
pytania.  
 
Pan Radny A. SZYMCZYK poprosił o informację, jak wyglądają przygotowania do urodzin 
miasta. 
 

Pan Naczelnik K. KRAUS zaznaczył, że w przygotowania zaangażowany jest szereg wydziałów 
Urzędu Miasta oraz jednostek miejskich. Kluczowym momentem obchodów jest trzydniowa 
impreza plenerowa, która odbędzie się w drugi weekend września. W najbliższym czasie 
odbędzie się spotkanie wszystkich zaangażowanych jednostek, którego celem będzie 
skoordynowanie wszystkich działań. Podkreślił, że wnioskował o zdjęcie tego punktu  
z porządku obrad ze względu na brak możliwości przekazania szczegółowych informacji, co 
do programu. Zostały przegłosowane środki finansowe potrzebne instytucji kultury Katowice 
Miasto Ogrodów na realizację tego cyklu wydarzeń. Część umów z artystami jest już 
podpisana, część jest w podpisie. Ze względu na trwające negocjacje nie ma możliwości 
ujawnienia informacji. Program zaprezentuje Prezydent Miasta Katowice podczas 
konferencji. Przekazał informacje o wydarzeniach towarzyszących. Zauważył, że jubileusz 
160-lecia miasta nakłada się na jubileusz 90 – lecia NOSPR-u. Swój jubileusz obchodzi także 
Zespół Śpiewaków Miejskich Camerata Silesia. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA podziękowała za przekazaną 
informację. Podkreśliła, że absolutnie Komisja szanuje i rozumie, że ogłoszenie programu 
należy do Prezydenta Miasta. Podziękowała za upewnienie członków Komisji, że wszystko 
idzie w dobrym kierunku. 
 
Punkt 7. 
Opiniowanie projektów uchwał. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała, że w dniu dzisiejszym 
na posiedzenie komisji wpłynął Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
współprodukcji filmu reżyserii Lecha Majewskiego pod roboczym tytułem "Legenda Świętego 
Franciszka". Poinformowała, ze chciałaby procedować nad tym projektem na kolejnym 
posiedzeniu, ponieważ jest zbyt mało informacji na temat tego projektu. Zwróciła się do 
Państwa Radnych z pytaniem, co o tym myślą. 
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Pan Radny K. PIECZYŃSKI stwierdził, że na sali obrad jest Naczelnik Wydziału Kultury Pan  
K. KRAUS, który na pewno przedstawi projekt uchwały i będzie można przejść do głosowania. 
 

Pan Naczelnik K. KRAUS zaznaczył, że poprzez tę uchwałę Katowice chcą podkreślić swoją 
wolę współprodukcji filmu L. Majewskiego. W 2026 roku przypada 800 letnia rocznica 
urodzin Franciszka z Asyżu. Postaci Pan L. Majewskiego nie trzeba specjalnie przybliżać. 
Zaznaczył, że spodziewa się, że będzie to miało pozytywny wpływ na kondycję lokalnego 
sektora kreatywnego, a także przyczyni się do wzmocnienia wizerunku Katowic, jako miasta,  
w którym realizowane są istotne dzieła artystyczne, miejsca popularnych i dobrych lokacji 
filmowych. Kolejnym etapem będzie wymiar finansowy współpracy i ze względu na 
wieloletniość tego procesu, będzie to wymagało wpisu do WPF-u. Rada Miasta będzie  
z pewnością opiniowała finansowe wsparcie, a następnie dysponentem tych środków będzie 
Instytucja Kultury Katowice Miasto Ogrodów, która stałaby się w ten sposób producentem tej 
realizacji filmowej. 
 
Pan Radny K. PIECZYŃSKI zaznaczył, że są to na ten  moment wystarczające informacje, żeby 
opiniować ten projekt uchwały. Stwierdził, że Radni powinni przejść do głosowania. Jest to 
uchwała intencyjna, nie opiniują teraz uchwały wiążącej , dotyczącej środków finansowych. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała, jaka ma być kwota 
dofinansowania, jaki jest metraż filmu, ile dni zdjęciowych jest planowanych w Katowicach. 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS poinformował, że nie posiada takich informacji. Z artystą 
prowadzone są rozmowy na temat realnego finansowego zaangażowania Miasta Katowice. 
Jest to uchwała intencyjna, którą można zaopiniować, natomiast ustalenia i rozmowy co do 
spraw finansowych będą realizowane w późniejszym terminie. Pan O. Adamus zanotował te 
wszystkie pytania i jeśli artysta udzieli odpowiedzi, to przekażą ją do wiadomości Komisji 
 
Pan Radny K. PIECZYŃSKI przypomniał, że dwa lata temu Rada Miasta Katowice podjęła 
uchwałę i przyznała Panu L. Majewskiemu tytuł Honorowego Obywatela Miasta Katowice. 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS wspomniał, że wzorem dla tej uchwały jest przegłosowana kilka lat 
temu uchwała o współpracy nad filmem Akademia Pana Kleksa. Jeśli chodzi o kwestie 
proceduralne, to tak naprawdę będzie to podzielone na etapy i będą to trzy uchwały  
w sprawie tego samego filmu. Podkreślił, że jest zaskoczony, że projekt tak szybko trafił pod 
obrady Komisji, ale może Państwo Radni uznają, że można poddać pod głosowanie opinię do 
projektu skoro już trafił pod obrady. 
 

Wobec braku dalszych pytań oraz uwag Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA 
podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, zamknęła dyskusje oraz poddała pod 
głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 
 
„Komisja Kultury Rady Miasta Katowice, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta 
Katowice w sprawie współprodukcji filmu reżyserii Lecha Majewskiego pod roboczym 
tytułem "Legenda Świętego Franciszka", w głosowaniu: 5 głosów „za”, 4 głosy „wstrzymujące 
się”, 0 głosów „przeciw”- pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały”. 
 
Punkt 8. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
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Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała, że do wiadomości 
Komisji wpłynęły odpowiedzi na wnioski zgłoszone podczas posiedzenia w dniu 7.05.2025 r.  
( odpowiedź nr 1, odpowiedź nr 2). 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zgłosić wniosek w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pani Radna B. MAŃDOK poinformowała, że chciałaby zgłosić jeszcze jeden wniosek/ 
propozycję Komisji Kultury do projektu budżetu na 2026 r. Zaproponowała następujący 
wniosek Komisji Kultury: 
 
„Komisja Kultury zwraca się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Katowice o zabezpieczenie  
w budżecie miasta Katowice na 2026 rok środków finansowych na organizację obchodów 120. 
rocznicy istnienia zabytkowej dzielnicy Giszowiec, w tym na wydarzenia realizowane w ramach 
obchodów koordynowane przez 100 osobowy zespół zaangażowanych osób.” 
 
Pan Radny A. SZYMCZYK poruszył temat porządkowania przestrzeni w okolicy Galerii Rondo 
Sztuki. 
 
Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA 
zamknęła dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad.  
 
Punkt 9. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za 
udział w posiedzeniu, a następnie zamknęła obrady komisji. 
 
 
        Przewodnicząca  
        Komisji Kultury 
 
        Ewa SADKOWSKA 
 
 
Protokołowała:  
Alicja MAZUR 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323379/komisja-kultury-aplikacja_3361030.pdf

